
Protokół nr XXXV/2010 
z XXXV sesji Rady Powiatu  w Końskich odbytej 

w dniu 31 marca 2010r. w sali konferencyjnej 
Starostwa Powiatowego w Końskich. 

 
      
Obrady rozpoczęto o godz. 11.00 

 

 

 Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady Powiatu Helena Obara. 
 Przewodnicząca otworzyła sesję, powitała  radnych, zaproszonych gości, 
w tym Przewodniczącego Rady Miejskiej w Końskich Pana Mariana Gąszcza, 
Przewodniczącego Rady Gminy Smyków Wiesława Cłapaka, Komendantów 
Policji i StraŜy oraz Dyrektora WODR Pana Dariusza Okłę. Stwierdziła, Ŝe 
posiedzenie Rady zwołane zostało w sposób prawidłowy, zgodnie 
z postanowieniem ustawy o samorządzie powiatowym i Statutu Powiatu.  

 
Przewodnicząca oświadczyła jednocześnie, Ŝe zgodnie z listą obecności 

w posiedzeniu uczestniczy 20 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącego 21 radnych stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych decyzji. Po przerwie doszedł 1 radny i od godz.12.20 obrady 
kontynuowano w 21- osobowym składzie Rady. 

 
Lista radnych powiatu obecnych na XXXIII sesji Rady oraz lista zaproszonych 
na  sesję  stanowią integralną część niniejszego protokołu. 
 

Ad – 2. 
 
 Przewodnicząca wniosła o zatwierdzenie protokołu z XXXIII i XXXIV 
zwołanej w trybie nadzwyczajnym sesji Rady Powiatu podkreślając, Ŝe 
zgodnie z § 28 ust. 5 Statutu  protokół wyłoŜony został do wglądu w Biurze 
Rady Powiatu. 

 
Protokół przyjęto przez aklamację nie wnosząc do jego treści uwag i zastrzeŜeń. 
 

Ad – 3. 
  
Przystąpiono do ustalania porządku obrad sesji. 
 
Porządek obrad poddano pod głosowanie.  
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W obecności 20 radnych większością głosów, przyjęto do realizacji 
porządek obrad sesji obejmujący: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie protokołu z XXXIII i XXXIV zwołanej w trybie 

nadzwyczajnym sesji Rady Powiatu.  
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Informacja Starosty o pracy Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami.  
5. Ocena stanu bezpieczeństwa publicznego powiatu. 
6. Plan robót drogowo – mostowych na rok 2010. 
7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a) określenia zadań, na które przeznacza się środki otrzymane wg 
algorytmu z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych na 2010 rok, 

b) ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji oraz trybu 
i zakresu kontroli prawidłowości wykorzystania dotacji 
udzielanych szkołom i placówkom oświatowym prowadzonym 
przez podmioty niepubliczne na terenie Powiatu Koneckiego, 

c) zmiany Uchwały Nr XXIV/25/2009 Rady Powiatu w Końskich 
z dnia 29 kwietnia 2009r. 

d) określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na 
terenie powiatu koneckiego w 2010 roku, 

e) realizacji projektu w ramach działania 4.1 lokalne Strategie 
Rozwoju, Osi 4 LEADER objętego Regionalnym Programem 
Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 dla projektów 
kwalifikuj ących się do udzielania pomocy w ramach działania 
„Odnowa i rozwój wsi”, 

f) zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi 
powiatowy zasób nieruchomości, 

g) zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Powiatu Koneckiego, 

h) dokonania zmian w budŜecie Powiatu Koneckiego na 2010r., 
8. Informacja o stanie bezrobocia na terenie powiatu. 
9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Odpowiedzi na złoŜone interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wnioski i oświadczenia radnych. 
12. Sprawy róŜne. 
13. Zakończenie obrad XXXV sesji Rady Powiatu. 

 
Tematykę sesji realizowano zgodnie z przyjętym porządkiem obrad. 
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Ad - 4. 
 

Informację o pracy Zarządu Powiatu za okres od   27 stycznia 2010r. do 
31 marca 2010r. przedstawił Starosta Konecki – Andrzej Marek Lenart. 

 
Dyskusji w tej sprawie nie prowadzono. 
 

Treść informacji stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

 
Ad – 5. 
 

Informację w temacie „Ocena stanu bezpieczeństwa publicznego powiatu”           
przedstawił Członek Zarządu pełniący funkcję Naczelnika Wydziału 
Zarządzania Kryzysowego Pan Wiesław Basiak.  
 
Treść przedstawionej informacji stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Radny Grzegorz Wąsik – powiedział, Ŝe chciałby, Ŝeby z tej informacji 
o stanie bezpieczeństwa przedstawionej na dzisiejszej sesji Rady, a wcześniej na 
posiedzeniu Komisji Praworządności wynikało coś na przyszłość. 
Zaproponował, Ŝeby na przyszłość przyjąć szczegółową analizę stanu 
bezpieczeństwa dróg w kontekście planowania robót drogowo – mostowych. 
Podkreślił, Ŝe takie wnioski byłyby bardzo przydatne właśnie w planowaniu 
remontów czy inwestycji drogowych. 
 
Innej dyskusji nie prowadzono. 
 
Rada przyjęła powyŜszą informację do akceptującej 
wiadomości. 
 

Ad – 6. 
 
 

Przewodnicząca przywitała przybyłego na sesję radnego Sejmiku 
Samorządowego Pana Jarosława Przygodzkiego. 
 
Plan robót drogowo – mostowych na rok 2010 przedstawił Dyrektor ZDP 
Pan Stanisław Mościński. 
 
Treść informacji stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
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 W dyskusji głos zabrali: 
 
Radny Mariusz Brelski –  podziękował za wykonanie remontu mostu 
w Kawęczynie oraz zapytał, czy moŜliwe jest Ŝeby pozimowe remonty dróg 
odbywały się jednocześnie we wszystkich gminach, poniewaŜ stan dróg jest 
niebezpieczny dla ich uŜytkowników, nie tylko w gminie Końskie. 
 
Pan Stanisław Mościński – powiedział, Ŝe remonty pozimowe zostały 
podzielone na trzy części terenowe tj. 1- gmina Końskie, Gowarczów i Ruda 
Maleniecka, 2- tj. gmina Stąporków i Smyków, a 3- to Fałków, Radoszyce 
i Słupia. Podkreślił, Ŝe we wszystkich częściach remonty rozpoczynają się 
jednocześnie począwszy od dróg stanowiących drogi nadrzędne co stanowi ok. 
160 km. 
 
Radny Wiesław Skowron – powiedział, Ŝe w ub. roku złoŜył interpelację dot. 
wykonania dokumentacji na drodze OdrowąŜek – OdrowąŜ i otrzymał 
odpowiedź, Ŝe zostanie ona wykonana, co się nie stało w ub. roku, natomiast 
uznał, Ŝe w tym roku nie będzie juŜ przesunięcia terminu. 
 
Pan Stanisław Mościński – powiedział, Ŝe dokumentacja techniczna na tą 
drogę będzie ukończona do 30 kwietnia b.r., opóźnienie natomiast wynikało z 
faktu, Ŝe droga ta sąsiaduje z pasmem naleŜącym do terenu objętego programem 
„Natura 2000”. 
 
Radny Grzegorz Wąsik – zapytał, czy ZDP zdąŜy z remontami do następnej 
zimy. 
 
Pan Stanisław Mościński – powiedział, Ŝe ostateczny termin wykonania prac to 
15 czerwiec b.r. 
 
Przewodnicząca Rady  Helena Obara – zapytała, czy do dnia dzisiejszego są 
juŜ podpisane wszystkie umowy z gminami na inwestycje wykonywane 
w 2010r. 
 
Pan Stanisław Mościński – powiedział, Ŝe wszystkie umowy z gminami 
z terenu powiatu koneckiego są juŜ podpisane. 
 
Przewodnicząca Rady  Helena Obara – zapytała, czy w związku z tym 
w umowie z gminą Końskie jest dopisana inwestycja na drodze w Sokołowie. 
 
Pan Stanisław Mościński – powiedział, Ŝe droga na odcinku Sokołów – Dęba 
na długości 532 m. będzie remontowana i jest zawarta w umowie. 
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Radny Krzysztof Wojcierowski – zwrócił się z prośbą, Ŝeby przed zapłatą dla 
firmy, która remontuje drogi nastąpił ich odbiór przez pracowników ZDP. 
 
Innej dyskusji w niniejszym temacie nie prowadzono. 
 
Rada przyjęła powyŜszą informację do akceptującej 
wiadomości. 
 
Starosta Andrzej Marek Lenart – zaprosił radnych oraz gości w imieniu 
autora Zbigniewa Derdy na wystawę pn.” WernisaŜ słowa”. 
 

Ogłoszono 30- minutową przerwę do godz. 12.20 
 
 

Ad – 7. 
 
 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad obejmującego 
rozpatrzenie projektów uchwał. 
 
 

Ad –7 a, b, c, d. 
 

Przystąpiono do rozpatrzenia projektów uchwał w sprawie: 
 

• określenia zadań, na które przeznacza się środki otrzymane wg 
algorytmu z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych na 2010 rok, 

• ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji oraz trybu i zakresu 
kontroli prawidłowo ści wykorzystania dotacji udzielanych szkołom 
i placówkom oświatowym prowadzonym przez podmioty 
niepubliczne na terenie Powiatu Koneckiego, 

• zmiany Uchwały Nr XXIV/25/2009 Rady Powiatu w Końskich z dnia 
29 kwietnia 2009r. 

• określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 
powiatu koneckiego w 2010 roku. 
 

Projekty uchwał w tych sprawach przedstawił Naczelnik Wydziału Polityki 
Społecznej Pan Krzysztof Stachera. 
 
Uwag nie wnoszono i dyskusji nie prowadzono. 
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Przewodnicząca Helena Obara poinformowała, Ŝe wszystkie komisje wyraziły 
pozytywną opinię do omawianych projektów uchwał. 
 
 
Projekty uchwał kolejno poddano pod głosowanie. 
 

W obecności 21 radnych,  Rada jednogłośnie  
podjęła uchwałę Nr XXXIV/7/2010 w sprawie 

określenia zadań, na które przeznacza się 
środki otrzymane wg algorytmu z Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych na 2010 rok . 
 

W obecności 21 radnych,  Rada jednogłośnie  
podjęła uchwałę Nr XXXIV/8/2010 w sprawie 
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji 
oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości 
wykorzystania dotacji udzielanych szkołom 
i placówkom oświatowym prowadzonym przez 
podmioty niepubliczne na terenie Powiatu 
Koneckiego. 
 

W obecności 21 radnych,  Rada jednogłośnie  
podjęła uchwałę Nr XXXIV/9/2010 w sprawie 
zmiany Uchwały Nr XXIV/25/2009 Rady 
Powiatu w Końskich z dnia 29 kwietnia 2009r. 
 

W obecności 21 radnych,  Rada jednogłośnie  
podjęła uchwałę Nr XXXIV/10/2010 w sprawie 
określenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie powiatu 
koneckiego w 2010 roku. 

 
Uchwały stanowią integralną część niniejszego protokołu. 
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Ad – 7 e. 
 

Projekt uchwały w sprawie realizacji projektu w ramach działania 
4.1 lokalne Strategie Rozwoju, Osi 4 LEADER objętego Regionalnym 
Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 dla projektów 
kwalifikuj ących się do udzielania pomocy w ramach działania „Odnowa 
i rozwój wsi” przedstawiła Skarbnik Powiatu Pani Edyta DrąŜkiewicz. 
 
Przewodnicząca Helena Obara poinformowała, Ŝe  komisje wyraziły 
pozytywną opinię do omawianego projektu. 
 
Dyskusji w powyŜszym temacie nie prowadzono. 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
 

W obecności 21 radnych, Rada większością 
głosów, przy 1 głosie wstrzymującym się 
podjęła uchwałę Nr XXXV/11/2010 w sprawie 
realizacji projektu w ramach działania 4.1 
lokalne Strategie Rozwoju, Osi 4 LEADER 
objętego Regionalnym Programem Rozwoju 
Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013 dla 
projektów kwalifikujących się do udzielania 
pomocy w ramach działania „Odnowa i rozwój 
wsi”. 

 
Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
Ad – 7 f i g. 
 
Kolejne dwa projekty uchwał w sprawie: 

• zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi powiatowy 
zasób nieruchomości, 

• zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu Powiatu Koneckiego, 

przedstawiła Naczelnik Wydziału Administracyjno - Gospodarczego Pani 
Emilia Kupis. 
 
Dyskusji w powyŜszym temacie nie prowadzono. 
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Projekty uchwał kolejno poddano pod głosowanie. 
 

W obecności 20 radnych, Rada jednogłośnie 
podjęła uchwałę Nr XXXV/12/2010 w sprawie 
zasad gospodarowania nieruchomościami 
stanowiącymi powiatowy zasób nieruchomości. 

 
W obecności 21 radnych, Rada większością 

głosów, przy 1 głosie wstrzymującym się 
podjęła uchwałę Nr XXXV/13/2010 w sprawie 
zasad wynajmowania lokali wchodzących 
w skład mieszkaniowego zasobu Powiatu 
Koneckiego. 
 
 
Uchwały stanowią integralną część niniejszego protokołu. 
 

Ad – 7 h. 
 
 

Projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budŜecie Powiatu 
Koneckiego na 2010r. przedstawiła Skarbnik Powiatu Pani Edyta 
DrąŜkiewicz. 
 
Przewodnicząca Helena Obara poinformowała, Ŝe  komisje wyraziły 
pozytywną opinię do omawianego projektu. 
 
Dyskusji w powyŜszym temacie nie prowadzono. 
 
Projekt uchwały poddano pod głosowanie. 
 
W obecności 21 radnych, Rada większością 
głosów, przy 1 głosie wstrzymującym się 
podjęła uchwałę Nr XXXV/14/2010 w sprawie 
dokonania zmian w budŜecie Powiatu 
Koneckiego na 2010r. 
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Ad – 8. 
 
 

Informacj ę o stanie i strukturze bezrobocia na terenie Powiatu 
Koneckiego przedstawił Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy – Pan 
Władysław Pająk. 
 

W dyskusji głos zabrali: 
 
Radny Mariusz Brelski – zapytał, czy są juŜ rozpatrywane wnioski 
bezrobotnych dot. dotacji na prowadzenie działalności gospodarczej. Zapytał 
takŜe jaka kwota jest przyznawana na ten cel i jakie naleŜy spełnić kryteria tzn. 
czy osoba bezrobotna musi być zarejestrowana aŜ miesiąc, Ŝeby złoŜyć wniosek. 
 
Pan Władysław Pająk – powiedział, Ŝe zainteresowanie jest bardzo duŜe bo ok. 
200 osób, a pierwsze posiedzenie komisji ds. dotacji odbędzie się po świętach 
Wielkanocnych. Szkolenie z zakresu małej przedsiębiorczości jest juŜ 
prowadzone. Kwota dotacji jaką otrzymuje bezrobotny na utworzenie własnej 
działalności lub refundacja dla  pracodawcy na utworzenie miejsca pracy to 18 
tys. 500 zł. 
Dodał, Ŝe jednym z głównych kryteriów jest pozostanie przez miesiąc osobą 
bezrobotną, a to z tego względu, Ŝe PUP musi osiągać efekty w zwalczaniu 
bezrobocia. W przypadku algorytmu z Funduszu Pracy wskaźnik efektywności 
musi wynosić  40%. 
 
Radny Mariusz Brelski – uznał, Ŝe poprzez szkolenia i długi okres 
oczekiwania na rozpatrzenie wniosków ten czas pozostawania na bezrobociu dla 
zainteresowanych przedłuŜa się i osoba pozostaje bez środków do Ŝycia. Zapytał 
czy nie moŜna skrócić tego okresu np. do jednego dnia. 
 
Przewodnicząca Helena Obara – podkreśliła, Ŝe dotacje są przyznawane 
osobom bezrobotnym, które muszą posiadać taki status, co wynika z ustawy. 
 
Pan Władysław Pająk – podkreślił, Ŝe kryterium rejestracji bezrobotnego przez 
minimum miesiąc jest koniecznością, choćby z uwagi na to, Ŝeby wyeliminować 
przypadki rejestracji osób, które pracują na czarno czy teŜ innych prób 
nieuczciwego starania się o dotacje. Podkreślił teŜ, Ŝe środki te pochodzą 
z Funduszu Pracy i wnioski mogą być przyjmowane wówczas, kiedy PUP je 
otrzyma. MoŜna by oczywiście przyjmować je wcześniej, ale po 30 dniach 
zgodnie z KPA byłyby rozpatrzone negatywnie. Podkreślił, Ŝe czas do 
rozpatrzenia wniosku i przyznania dotacji jest do końca grudnia kaŜdego roku. 
Stwierdził teŜ, Ŝe jest określona liczba ludzi, która rozpatruje te wnioski i naleŜy 
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to wziąć pod uwagę. Powiedział równieŜ, Ŝe wnioski są rozpatrywane bardzo 
dokładnie, po to właśnie, Ŝeby był jak najlepszy efekt. 
 
Radny Jerzy Środa – stwierdził, Ŝe naleŜy pomyśleć na przyszłość, aby ułatwić 
przyznanie takiej dotacji, poniewaŜ taki bezrobotny musi mieć albo blokadę na 
koncie, albo teŜ musi przyprowadzić pięciu poręczycieli, co jest ogromnym 
utrudnieniem i niejednokrotnie powoduje, Ŝe osoby nie mają szans ubiegać się 
o te środki.  Ponadto w przypadku pracodawców najpierw trzeba mieć własne 
środki, a potem są one zwracane.   
 
Pan Władysław Pająk – powiedział, Ŝe rozporządzenie Ministra Pracy reguluje 
przyznawanie tych Śródków. Dodał, Ŝe PUP w Końskich stosuje te najprostsze 
metody wyznaczone w tym rozporządzeniu. Zgodził się z radnym, w jednym 
względzie tj. na przykładzie innych krajów Unii Europejskiej, są stworzone 
fundusze celowe, gdzie działają instytucje poręczeniowe. Podkreślił, Ŝe w roku 
2000 była próba stworzenia takiej instytucji poręczeniowej, jednak nie doszło to 
do skutku. NajbliŜsza taka placówka jest w Starachowicach. 
 
Radny Jerzy Środa – stwierdził, Ŝe ludzie o tym nie wiedzą. 
 
Pan Władysław Pająk – powiedział, Ŝe jest to drogie przedsięwzięcie jeśli 
chodzi o poręczenie bankowe, toteŜ bezrobotni wybierają najczęściej znajomych 
i członków rodziny. Dodał ponadto, Ŝe przepisy prawa o przyznawanych 
dotacjach dla bezrobotnych są bardzo liberalne i musi dojść do dyskusji na ten 
temat. Tak naprawdę efektywność wynosi jedynie 10%, a pozostali wracają na 
listy bezrobotnych. Powiedział, Ŝe jest to rozdawnictwo.  
 
Radny Mariusz Brelski – zapytał, czy PUP moŜe wnieść własne obostrzenia 
przyznawania takich środków. 
 
Pan Władysław Pająk – powiedział, Ŝe absolutnie nie, moŜe to zrobić tylko 
ustawodawca. 
 
Radny Krzysztof Wojcierowski – zapytał, czy szkoły podstawowe i gimnazja 
przyjmując osobę bezrobotną na staŜ, muszą ją po tym okresie zatrudnić. 
 
Pan Władysław Pająk – powiedział, Ŝe nie dotyczy to tylko szkół, a wszystkich 
pracodawców i systemu, który jest przyjęty, aby przyniósł efekt. Podkreślił, Ŝe 
w ub. roku PUP wydał 8 mln zł na staŜe, co oznacza Ŝe ta forma powinna 
przynosić jak najlepsze efekty. W powiecie koneckim jest to minimalny okres 
zatrudnienia. W przypadku powiatu koneckiego okres zatrudnienia na staŜu 
wynosi od trzech do dziewięciu miesięcy, i kolejno przy przyjęciu na okres 3 
miesięcy na staŜ wymagany jest okres zatrudnienia 1 – miesiąc, przy 6 
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miesiącach – 2 miesiące zatrudnienia, a przy 9 – 3. Podkreślił teŜ, Ŝe są 
przypadki, które rozpatruje się indywidualnie. 
 
Radny Jerzy Środa – stwierdził, Ŝe nie ma moŜliwości zatrudnienia staŜystów  
w instytucjach samorządowych z uwagi na to, Ŝe musi być ogłoszony konkurs 
na dane stanowisko, gdzie składa podania ogromna liczba osób. W związku 
z tym zapotrzebowanie w Urzędzie Marszałkowskim było na 40 osób, ale urząd 
nie jest w stanie zatrudnić tylu staŜystów ze względu na wymogi Miejskiego 
Biura Pracy w Kielcach tj. zatrudnienie po odbytym staŜu.  
 
Pan Władysław Pająk – powiedział, Ŝe nie zgadza się z radnym, poniewaŜ są 
stanowiska, na które nie jest wymagany konkurs i jest to moŜliwe, Ŝeby 
zatrudnić staŜystę. Stwierdził, Ŝe wszyscy powinni mieć nadrzędny cel, czyli 
powinien być nim wzrost zatrudnienia i zwalczanie bezrobocia. Dodał teŜ, Ŝe 
sam jest pracodawcą samorządowym i wszędzie prowadzona jest jakaś polityka 
zatrudnienia i pewne rzeczy moŜna przewidzieć. 
Podkreślił równieŜ, Ŝe budŜet PUP wynosi 21 mln zł. i zapytał, Ŝe  jeśli 
wszystko wydałby na staŜe, to jaki byłby efekt. 
  
Radny Jerzy Środa – stwierdził, Ŝe efekt byłby bardzo dobry, poniewaŜ osoba 
odbywająca staŜ, byłaby przygotowana do pracy i dobrze wyszkolona, dlatego 
nie są to środki wyrzucone. 
 
Pan Władysław Pająk – powiedział, Ŝe w części się zgadza, ale jest to tylko 
efekt tzw. „miękki”. 
 
Radny Józef Duda – zwrócił uwagę na sposób prowadzenia sesji i stwierdził, 
Ŝe jest to niedopuszczalne, Ŝeby tak wyglądała dyskusja jak na targowicy. 
 
 
Przewodnicząca Helena Obara – powiedziała, Ŝe radny Środa zgłosił się do 
zapytania i głos został mu udzielony, a dyrektor odpowiadał na zadane pytania. 
Podkreśliła, Ŝe wszyscy radni i zaproszeni powinni zachowywać się 
odpowiednio i zgodnie z regulaminem. 
 
Radny Paweł Gręda – stwierdził, Ŝe udziela się głosu pytającemu, natomiast 
przed chwilą doszło do dyskusji polegającej na wymianie zdań, która radnym 
zabiera niepotrzebnie czas. 
 
Innej dyskusji w omawianym temacie nie prowadzono.  
 
Rada przyjęła powyŜszą informację do akceptującej 
wiadomości. 
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Ad – 9.  
 

W kolejnym punkcie porządku obrad obejmującym interpelacje 
i zapytania głos zabrali kolejno, radny Mariusz Brelski, radny Krzysztof 
Stańczyk, radny Wiesław Skowron, radny Grzegorz Wąsik, radny Józef 
Duda oraz radny Jerzy Środa. 
 

Treść interpelacji złoŜonych przez radnych została przedstawiona na 
piśmie i stanowi integralną część niniejszego protokołu. 

 
Ad – 10.  
 

Starosta Andrzej Marek Lenart poinformował, Ŝe odpowiedzi na 
złoŜone interpelacje i zapytania radnych udzielone zostaną na piśmie w sposób 
szczegółowy. Ponadto powiedział, Ŝe w sprawie dot. kosztów wydawania 
kwartalnika „Ziemia OdrowąŜów” w szczegółach odpowie radnemu Środzie, 
natomiast podkreślił, Ŝe przy kwartalniku jest zatrudniony 1 pracownik, który 
ma umowę ze Starostwem.  Zwracając się do radnego Dudy, powiedział, Ŝe nie 
wie o co mu chodzi, jeśli poda nr działki to będzie moŜliwe sprawdzenie, czy 
grunt został sprzedany. Podkreślił, Ŝe Starosta nie uczestniczył w sprzedaŜy 
gruntu, natomiast sołtys i wspólnota wsi, a Starostwo nic do tego nie ma. 
Zapewnił radnego Stańczyka, Ŝe LO otrzyma środki na remont, do wakacji. 
Podkreślił teŜ, Ŝe składając wnioski o jakieś środki naleŜy wskazać źródło ich 
pochodzenia. 
 
Radny Jerzy Środa – powiedział, Ŝe jeśli chodzi o środki na remont w LO, to 
moŜna je znaleźć, poniewaŜ wcześniej dyrektor płacił za uŜytkowanie hali 
sportowej kwotę ok. 10.000zł, a teraz hala jest nieczynna. 
 
Przewodnicząca Helena Obara  – przypomniała radnym, Ŝeby składane 
interpelacje były zgodne z ich definicją. 
 

Ad – 11.  
 

W punkcie obejmującym wnioski i oświadczenia głos zabrali: 
 

Radny Jerzy Środa – zapytał, czy Starosta zgłaszał do Urzędu 
Marszałkowskiego remont drogi wojewódzkiej prowadzącej do Kielc na 
odcinku Końskie- Sielpia, gdzie droga jest wręcz nieprzejezdna. Stwierdził, Ŝe 
spróbuje pomóc. Podkreślił teŜ, Ŝe moŜna zaprosić Marszałka Wrzałkę 
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i przejechać się drogami, za które jest odpowiedzialny i spróbować przyspieszyć 
pozimowe remonty. 
 
Starosta Andrzej Marek Lenart – powiedział, Ŝe wykorzysta moŜliwości 
radnego Środy. Zwrócił jednak uwagę, Ŝe radny był w piątek z Marszałkiem 
w placówkach oświatowych na terenie powiatu koneckiego, podległych 
Staroście i moŜna było wykorzystać ten czas na przejazd po drogach, a nikt 
jednak nie poinformował Starosty o tym.  
 
Radny Jerzy Środa – stwierdził, Ŝe Wicemarszałek Wrzałka nie dysponował 
wtedy czasem, a zaproszenia na wręczenie stypendiów dzieciom najbardziej 
uzdolnionym wystosowywał Wicemarszałek. 
 
Radny Kazimierz Pasterczyk – stwierdził, Ŝe zima była długa i cięŜka dla 
wszystkich mieszkańców. Podkreślił, Ŝe odbiór społeczny jest negatywny jeśli 
chodzi o porządek i wywoŜenie tak jak w latach ubiegłych zalegającego na 
ulicach miasta śniegu. Stwierdził teŜ, Ŝe ludziom trudno wytłumaczyć, Ŝe radni 
powiatowi nie mają nic wspólnego z utrzymywaniem porządku na terenie 
miasta.  Uznał, Ŝe jest teraz czas, Ŝeby pomyśleć jak moŜna na przyszłość 
wspólnie z władzami miasta  rozwiązać ten problem. Podkreślił, Ŝe wspólnymi 
siłami jest łatwiej załatwiać takie sprawy jak odśnieŜanie czy teŜ wywoŜenie 
śniegu. 
Podkreślił teŜ, Ŝe bardzo mu się podoba organizacja pracy w wydziale geodezji 
w czasie, kiedy interesantów jest więcej niŜ przeciętnie. 
 
Radny Grzegorz Wąsik – poparł stanowisko radnego Pasterczyka. 
 

Ad -  12. 
 
W sprawach róŜnych Starosta Andrzej Marek Lenart odczytał pismo 
Dyrekcji ZOZ dot. potrzeb finansowych na rok 2010 i lata przyszłe na 
niezbędne inwestycje wykonywane na terenie szpitala. Dodał, Ŝe obecny deficyt 
szpitala na koniec ub. roku wyniósł ok. 6 mln zł, a o 13 mln zł ZOZ walczy 
z NFZ. 
Podkreślił, Ŝe dotąd ZOZ otrzymał od powiatu jedynie 100.000zł. Uznał, Ŝe 
takie inwestycje jak blok operacyjny czy lądowisko są inwestycjami 
strategicznymi, bez których ZOZ nie będzie mógł istnieć. Podkreślił, Ŝe 
wszystkie inwestycje są waŜne, ale powiatu nie będzie stać na ich 
dofinansowanie. Powiedział teŜ, Ŝe naleŜy się zastanowić jak pomóc szpitalowi 
i być moŜe w tym temacie trzeba będzie zwołać sesję nadzwyczajną. 

ZłoŜył równieŜ radnym i zaproszonym gościom oraz ich rodzinom 
spokojnych i zdrowych Świąt Wielkanocnych.  
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Pismo stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Helena Obara – powiedziała, Ŝe na ostatniej sesji była 
poruszana sprawa członków Zarządu pełniących funkcje we władzach 
organizacji pozarządowych. Poinformowała, Ŝe otrzymała opinię z niezaleŜnej 
kancelarii prawnej, do której było zapytanie skierowane ze starostwa oraz pismo 
od Wojewody Świętokrzyskiego.  
Odczytała opinię oraz pismo, których kopie stanowią integralną część 
niniejszego protokołu. 
Poinformowała takŜe, Ŝe nie jest jeszcze przygotowana odpowiedź dla 
Wojewody, gdyŜ musi zwrócić się do Starosty o I Statut „Wszechnicy 
Koneckiej”. 
 
Starosta Andrzej Marek Lenart – poinformował, Ŝe w tym samym czasie ze 
Starostwa wyszły dwa pisma do kancelarii prawnej i MSW z zapytaniem w tej 
sprawie. Podkreślił, Ŝe jest zdziwiony pismem Wojewody, gdyŜ otrzymał pismo 
z MSW w ub.  tygodniu, iŜ pismo skierowane zostało do departamentu 
prawnego i w stosownym czasie przygotowana zostanie opinia. W poniedziałek 
natomiast, otrzymał do wiadomości pismo skierowane do Przewodniczącej 
Rady, które było odczytane w dniu dzisiejszym. Stwierdził, Ŝe nie rozumie 
dlaczego MSW skierowało pismo do Wojewody. 
 
Wicestarosta Bogdan Soboń – podkreślił, Ŝe chce się odnieść do Statutu 
Wszechnicy. Powiedział, Ŝe Statut był zmieniony w 2006r., a zmiana ta była 
podyktowana tym, Ŝe Starosta nie mógł organizować robót publicznych od 
2004r.  W roku 2005 roboty publiczne nie były organizowane, dlatego teŜ Statut 
został zmieniony na Walnym Zgromadzeniu, Ŝeby Stowarzyszenie w miejsce 
Starostwa, mogło zając się tym problemem. Dodał teŜ, Ŝe pierwsza składka 
w 2001 roku wynosiła 0,35 groszy od mieszkańca i w piśmie wojewody nie ma 
błędu.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu – stwierdziła, Ŝe obecnie funkcjonują dwa 
statuty Wszechnicy. Poprawiła swoje stwierdzenie, mówiąc, Ŝe obowiązuje 
drugi statut. 
 
Wicestarosta Bogdan Soboń – wyjaśnił, Ŝe w czerwcu 2006 roku zostały 
przyjęte zmiany przez walne zgromadzenie, a następnie Sąd przyjął je we 
wrześniu 2006r., i stosowna zmiana po zarejestrowaniu przez Sąd przyszła 
i znajduje się w Wydziale Polityki Społecznej, który to wydział zajmuje się 
nadzorem nad stowarzyszeniami. Podkreślił, Ŝe wszystkie zmiany zostały 
przeprowadzone zgodnie z prawem. 
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Przewodnicząca Rady Powiatu Helen Obara – powiedziała, Ŝe zgadza się 
z Wicestarostą, Ŝe stowarzyszenie zajmuje się organizacją robót publicznych od 
2007r. Podkreśliła jednak, Ŝe pierwszy statut od drugiego znacznie się róŜni jeśli 
chodzi o wykonywane zadania. 
 
Wicestarosta Bogdan Soboń – podkreślił, Ŝe nie jest kompetencją Rady 
Powiatu dokonywanie zmian w Statucie Stowarzyszeń, poniewaŜ taką 
moŜliwość ma tylko walne zgromadzenie. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Helen Obara – powiedziała, Ŝe Rada Powiatu 
powinna mieć pełną wiedzę, poniewaŜ powiat konecki jest jedynym członkiem 
Stowarzyszenia i płaci składkę w wysokości 1,10 zł od mieszkańca. Dodała, Ŝe 
nie ma nic przeciwko temu, Ŝe Wicestarosta jest Prezesem tego stowarzyszenia, 
ale Rada Powiatu jest zobowiązana wyjaśnić sprawy problemowe w tym 
zakresie, Ŝeby nikt nie miał cienia wątpliwości, Ŝe w stowarzyszeniu są jakieś 
działania niezgodne z prawem. 
 
Starosta Andrzej Marek Lenart – powiedział, Ŝe wszelkie zmiany sądowe 
trafiają do nadzoru, jakim jest Starosta, a następnie są przechowywane 
w odpowiednim wydziale. Podkreślił, Ŝe nigdy teŜ te zmiany nie były tajne. 
Stwierdził równieŜ, Ŝe nie tylko Rada Powiatu, radni ale wszyscy mogą się 
z tymi zmianami i innymi dokumentami zapoznać. Podkreślił, Ŝe nie moŜna 
tylko tych dokumentów wynosić z budynku. 
 
Członek Zarządu Wiesław Basiak – powiedział, Ŝe na wniosek radnego Środy 
Rada Powiatu poprzez słuŜby Starosty wystąpiła o niezaleŜną opinię w sprawie: 
czy członkowie Zarządu mogą pełnić funkcje w Zarządach Stowarzyszeń. 
Podkreślił, Ŝe taka opinia prawna jest. Starosta natomiast wystąpił dodatkowo do 
MSWiA. Natomiast ostatecznie sprawa z Ministerstwa za pośrednictwem 
Wojewody z powrotem trafiła do Starostwa.  
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Helen Obara – powiedziała, Ŝe niezaleŜnie od 
tego naleŜy przesłać dokumenty Wojewodzie Świętokrzyskiemu, który sprawuje 
nadzór  nad samorządem powiatowym, zgodnie z pismem.  
 
Starosta Andrzej Marek Lenart – powiedział, Ŝe Wojewoda powinien zwrócić 
się o te dokumenty do starosty, który sprawuje nadzór nad stowarzyszeniami, 
a nie do Przewodniczącej Rady Powiatu. 
 
Przewodnicząca Rady Powiatu Helen Obara – powiedziała, Ŝe tego typu 
uwagi naleŜy przekazać Wojewodzie. Przypomniała teŜ, Ŝe Rada Powiatu ma 
nadzór nad pracą Zarządu Powiatu na podstawie ustawy o samorządzie 
powiatowym i być moŜe z tego wynika skierowanie pisma do Rady. 
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Ponadto, przypomniała radnym o obowiązku składania oświadczeń 
majątkowych do 30 kwietnia br. wraz z zeznaniem podatkowym PIT. 

Poinformowała teŜ radnych o prośbie Marszałka Świętokrzyskiego 
o przekazanie zdjęć radnych Rady Powiatu. 
 
Innych spraw nie było. 
 

Ad – 13.  
 

Przewodnicząca stwierdziła, Ŝe w pełni wyczerpano przyjęty porządek 
posiedzenia oraz podziękowała radnym za udział  w  obradach. ZłoŜyła  radnym 
i gościom spokojnych i zdrowych Świąt Wielkanocnych. 

 
Przewodnicząca o godz.14 25  zamknęła  XXXV  sesję Rady Powiatu. 
 
 
Na tym sesję zakończono. 
 
Przebieg obrad protokółowała Kierownik Biura Rady Powiatu – Monika 
Trojanowska. 
 
Protokółowała       Przewodnicząca 
Kierownik Biura      Rady Powiatu w Końskich 
Rady Powiatu 
 
..................................         ................................... 
Monika Trojanowska                Helena Obara 
 
Końskie, dnia 31.03.2010r.        


